
ЗАПИСНИК

са редовне годишње скупштине Оптичког друштва Србије (ОДС)
одржане 11.12.2024. године хибридно

Скупштина је почела у 18:00 у сали Библиотеке “др Драган Поповић” у Институту за физику у Београду а
електронска веза је омогућена преко платформе Zoom. Скупштину је отворио др Зоран Грујић, председник ОДС.
У сали је присуствовало је 18, а преко мреже 22 члана. Испред Института за физику се обратио др Антун Балаж,
заменик директора Института за физику у Београду, који је присутне поздравио у име директора тог Института.
Др Балаж је изразио задовољство сарадњом између ОДС и Института са жељом да ће и даље бити успешна.
Нагласио да је и он дугогодишњи члан ОДС и да жели да се старо руководство ОДС испрати, а ново изабере, све
у складу са Статутом ОДС.

Председавајући Скупштином се захвалио и предложио дневни ред. Није било измена предложеног дневног
реда, он је стављен на гласање, и усвојен једногласно (прва тачка):

1. Усвајање дневног реда
2. Усвајање записника са претходне Скупштинe
3. Извештај Председника ОДС
4. Финансијски извештај Секретара ОДС
5. Усвајање новог Статута ОДС, објава резултата електронског изјашњавања
6. Извештај са конференције "Photonics Workshop 2024"
7. Извештај о текућим активностима на организацији "Photonica 2025"
8. ЕСУО секција
9. Доношење одлуке о повећању цене чланарине на предлог Председништва. Нове цене:

 незапослени, РСД1000,00
 студенти струковних студија, РСД1000,00
 студенти академских студија – основни, РСД1000,00
 студенти академских студија – специјалистички, РСД1000,00
 студенти академских студија – мастер, РСД1000,00
 студенти академских студија – докторски, РСД1500,00
 пензионери, РСД1500,00
 запослени, РСД2500,00

10. Избор новог Председништва ОДС
 Кандидат за Председника: др Јована Петровић
 Кандидат за Заменика председника: проф. Пеђа Михаиловић
 Кандидат за Потпредседника: др Зоран Грујић (садашњи Председник)

11. Разно 

По питању усвајања записника од прошлогодишње скупштине ОДС (друга тачка), Записник од Скупштине
ОДС 2023. је једногласно усвојен.

Извештај Председника ОДС (трећа тачка) је поднео др Зоран Грујић. Означавајући годину као “тиху”, навео
је  активности:  организовање  међународне  радионице  “Фотоника”  на  Копаонику  у  марту  2024  (“Photonics
Workshop 2024”),  рад на  изради  новог  текста  Статута  са  иницијативом да  се  гласање обавља  електронском
поштом, стално заседање председништва ОДС путем платформе “Вибер” а све одлуке су донете консензусом,
финансијско пословање без проблема. Изразио је жељу да се успешно настави и убудуће.

Као  четврта тачка је финансијски извештај за 2024. годину, који је поднео секретар ОДС др Александер
Ковачевић.  На  дан 11.12.2023.  стање је  било РСД17284,01.  Укупни износ  чланарина  је  у  2023.  години био
РСД75000,00 а расходи за банку и остало, РСД29905,00. Стање је 31.12.2023. дошло до РСД97669,01. У периоду
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од 1.1.2024. до 10.12.2024. је укупно прихода чланарине за 2024. било РСД23000,00, што је укупно чланарина за
2024: РСД98000,00. У том периоду су додатни приходи били од чланарина за 2025. РСД17000,00, а расходи за
трошкове  банке  и  остало  РСД4270,00,  за  Радионицу  (2024)  РСД50000,00,  за  долазећу  Радионицу  (2025)
РСД50000,00, и за агенције (књиговодство, АПР, екологија) РСД16080,00. На тај начин стање 10.12.2024. износи
РСД32309,01.  Саопштено  је  да  је  то  тренутно  стање,  а  да  се  предвиђа  помоћ  међународној  конференцији
Фотоника (“Photonica2025”) у августу коју ће организовати ОДС. Због тога би било добро да чланови продуже
своје чланство у 2025. уплатом чланарине. Невелики пад броја чланова у 2024. у односу на 2023. (87 на 74, док је
у 2022.  било 66,  а  у  2021.  61)  је  објашњен непостојањем међународне конференције  Фотоника у 2024.  Број
запослених је  48  (65%, -12),  студената  докторских студија  22 (30%,  0),  пензионера 4 (5%,  0).  Расподела по
институцијама је: Институт за физику Београд 32 (43%, -9), Институт за нуклеарне науке „Винча“ 18 (24%, -4),
Електротехнички  факултет  у  Београду  7  (9,5%,  +1),  са  Природно-математичког  факултета  Универзитета  у
Приштини (у Косовској Митровици) 6 (8%, -1), два члана (2,7%, 0) са Универзитета у Нишу, са Биолошког
факултета у Београду, из Института за хемију, технологију и металургију у Београду, Универзитета у Новом
Саду, Универзитета у Крагујевцу и ВТИ-ТОЦ, по један члан (1,35%), и пензионера 4 (5%, 0). Чланови су позвани
да се активирају у популаризацији ОДС широм земље да би се постигла равномернија географска заступљеност.

Усвајању новог Статута ОДС се приступило у  петој тачки дневног реда. Испред Надзорног одбора је др
Марина Лекић дала извештај. Електронско гласање је завршено у 12:00 текућег дана. Стигло је укупно 61 е-
писмо у којем се гласа за нови Статут. Од укупно 74 члана, непристигла писма, којих је било 13, су рачуната као
против  или  уздржана.  Постигнута  је  двотрећинска  већина,  чиме  је  нови  Статут  усвојен.  Председавајући  се
захвалио члановима што је нови Статут усвојен после неколико покушаја.

У  шестој  тачки је  др  Марина  Лекић  известила  о  активностима  и  резултатима  Седамнаесте  Радионице
фотонике (“Photonics Workshop 2024”) одржане на Копаонику у периоду 10-14.3.2024. Радионицу су здружено
организовали Институт за физику у Београду и ОДС у хотелу “Гранд” као хибридну путем платформе Zoom.
Укупно  је  било  65  учесника,  55  непосредно,  а  10  преко  интернета.  Из  Србије  је  било  45  учесника  из  9
институција. Апстраката је било 55, 6 кључних (keynote) предавања, 22 позивних (invited). У оквиру Радионице
су  била  два  придружена  догађаја,  FRAP/OPM  митинг  и  радионица  (друга  по  реду)  међународног  пројекта
BioQantSense. Заслугом високе друштвене котираности Института за физику, Радионица је брзо добила помоћ од
министарства надлежног за науку: РСД300000,00. ОД ОДС је пристигла помоћ у износу од РСД50000,00. Од
котизација  је  пристигло  РСД180000,00,  а  од  пројекта  BioQantSense  РСД65000,00,  што  чини  укупно
РСД595000,00.  Расходи  су  били:  штампани  материјал  (књига  апстраката,  картице)  РСД118700,00,  превоз
Београд-Копаоник-Београд РСД236000,00, кафе-паузе РСД142422,00 и коктел РСД76540,00, што укупно чини
РСД573662,00.  Од расхода је остало нешто новца који ће се искористити за следећу Радионицу (2025). Др Лекић
је  приказала  и  слике  активности  учесника,  са  напоменом  да  није  било  здравствених  проблема.  Следећа,
Осамнаеста радионица ће се одржати на Копаонику у хотелу “Горски”, који је дао најбољу понуду. Детаљи се
налазе на сајту Радионице; чланови ОДС ће имати повлашћени износ котизације.

У  седмој тачки је др Лекић у вези другог сусрета, предстојеће Десете међународне конференције и летње
школе “Photonica2025”, навела да се очекује у периоду 25-29.8.2025 са претпостављеним одржавањем у САНУ.
Један  од  организатора  је  ОДС,  а  већ  се  припрема  сајт  са  прелиминарним  информацијама.  Већ  су  познати
предавачи за неколико туторских и кључних предавања, а на позивним се још ради. Агенција којој је поверен
технички део организовања је PanaComp. Проф. др Јелена Радовановић је навела да ће бити посебна секција
посвећена животу и раду  преминулог  проф.  др Витомира  Милановића.  Др Лекић је  навела да  ће  постојати
могућност бесплатног  објављивања радова са конференције  у часопису Optical  and Quantum Electronics који
издаје Springer. Котизација ће бити РСД15000,00 а за чланове ОДС РСД10000,00, при чему ће сваки пети учесник
из групе имати учешће гратис. На питање др Милутина Степића да ли су послати позиви за учешће, др Лекић је
одговорила одрично. У вези ваннаставних активности и друштвеног живота Конференције још нема договора, а
сви предлози су добродошли.

Осма тачка је био извештај са секције ESUO који је поднео др Братислав Маринковић. Др Маринковић је
изнео шта је ESUO, како је настао, које земље су чланице, као и да смо оформили сајт подружнице из Србије.
Саопштио  је  да  је  испред  секције  из  Србије  др  Душан  Божанић  поднео  предлог  за  укључење  у  пројекат
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неутронских  и  фотонских  извора  (назив  NEPHEWS).  Србија  је  са  још  седам  земаља  укључена,  а  јавно  је
објављена упоредна анализа свих земаља по броју публикација из тема везаних за синхротроне и неутронске
изворе. Како је наведено у анализи, у Европи је Србија по синхротронским публикацијама на ниском 28. месту, а
по  неутронским  на  31.  месту,  што  се  може  сматрати  последицом  нестабилног  историјског  развоја.  Др
Маринковић је изнео све предности које пружа NEPHEWS (укључујући и програм обуке за младе истраживаче),
што ће трајати три године. Из свих земаља се пријавило 36 учесника, а биће одобрено 12. Након добијања овог
пројекта, наша секција је организовала Радионицу (Workshop). У децембру је био састанак надгледајућег тела
(ен. supervising board). У мају 2025. је планирана радоница (ен. Workshop), у оквиру прославе 30 година рада
Центра за  чврсто стање и нове материјале Института за  физику у Београду. Било би добро да ту учествују
службеници из одговарајућих ресорних министарстава и фонда за науку. Очекује се колега др Кормак МекГинис
(Cormac McGuiness) из Тринити колеџа из Даблина (Ирска).

У деветој тачки је разматран предлог председништва о повећању чланарине ОДС од по РСД500,00 по свим
категоријама због повећања трошкова живота. У расправи је потврђено да ће те цене важити за 2025. годину тек
пошто се усвоје, а ко је већ платио чланарину по старој цени, важиће му се. Било је предлога да се не повећава
студентима,  него  само  запосленима,  или  да  се  запосленима  повећа  више.  Пошто је  предлог искристалисан,
приказан је  на  екрану: незапослени РСД1000,00,  студенти струковних, основних,  специјалистичких и мастер
студија  по  РСД1000,00,  докторанти  и  пензионери  по  РСД1500,00,  а  запослени  РСД2500,00.  Предлог  је
једногласно усвојен.

У  десетој  тачки се  приступило избору нових  чланова  председништва ОДС.  По устаљеној  процедури  је
заменик председника требало да буде први кандидат за председника. Међутим, заменик, др Славица Јовановић,
је због приватних обавеза одустала од кандидатуре. Као други предлог за место председника је од стране чланова
ОДС из ИНН “Винча” предложена др Јована Петровић из ИНН “Винча”. Гласањем је др Петровић једногласно
изабрана за  место  председника ОДС у наредном двогодишњем периоду (2025.  и  2026.),  чиме је  досадашњи
председник,  др  Зоран  Грујић  завршио  мандат.  За  место  заменика председника је  предложен проф.  др  Пеђа
Михаиловић са Електротеничког  факултета у  Београду.  Гласањем је  др  Михаиловић једногласно изабран за
заменика председника ОДС. За треће место у Председништву – потпредседника - по Статуту је први предлог
бивши  председник,  што  је  у  овом  случају  др  Зоран  Грујић.  Гласањем  је  установљено  да  је  Скупштина
једногласно за избор др Зорана Грујића за потпредседника ОДС. Тиме је установљено председништво у саставу:
др Јована Петровић (председник ОДС), др Пеђа Михаиловић (заменик председника ОДС) и др Зоран Грујић
(потпредседник ОДС).

Под тачком једанаест (“Разно”) се новоизабрани председник, др Петровић, захвалила на указаном поверењу
и изнела је две идеје око којих ће се залагати. Први је да се направи и учини доступним свим члановима ОДС
списак опреме у лабораторијама у институцијама у Србији које се баве дисциплинама из области деловања ОДС.
Други је предлог да се у оквиру наших лабораторија омогући вежбе студентима основних и мастер студија, и то
интегрисане у наставни програм, по угледу на систем у неким европским земљама као што је Немачка. Многи
присутни на Скупштини су похвалили идеје као добре, али упозорили на то да ће реализација другог предлога
бити тежа него што се на први поглед чини. Констатовано је да се неће радити о новим експериментима, него о
интеграцији у постојеће експерименте. Др Александар Крмпот из Института за физику у Београду је изложио
најновије успехе лабораторије којом руководи, изјављујући да су ти сарадници спремни да се укључе у овакав
програм. Пошто више није било коментара на план др Петровић, председавајући је изнео да је др Михаиловић
(изабрани  заменик  председнка)  тренутно  члан  Надозорног  одбора  ОДС  и  да  је  по  Статуту  тим  гласањем
аутоматски изгубио позицију у Надзорном одбору. За новог члана Надзорног одбора у трогодишњем мандату је
предложена др Славица Јовановић. Пошто није било других предлога, приступило се гласању и др Јовановић је
изабрана као трећи члан Надзорног одбора. Председавајући је упозорио на негативну тенденцију која се појавила
током претходне летње конференције “Photonics2023”. Учесници конференције нису посећивали предавања у
довољном броју. Замолио је све чланове ОДС да се на предавањима на конференцијама које ОДС организује не
само појављују физички, него и да анимирају остале учеснике конференција да им се придруже, како би сале у
којима се држе предавања (нарочито кључна и туторска) биле што пуније.  Присутни на Скупштини су дали
неколико  предлоге.  Предлог  да  се  промени  место  одржавања  међународне  Фотонике  у  неком  туристичком
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